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          Magnesium potassium phosphate cement (MKPC) is a kind of phosphate hydrate formed by super-burning magnesia, soluble phosphate, a retarder and water in a suitable ratio and neutralised by acid-base neutralisation. A new type of environmentally friendly cementitious material, MKPC has received increasing attention in the field of civil engineering, especially in the field of building structural repair and reinforcement engineering. In this paper, the preparation process and compressive strength of MKPC were studied, and the mechanism of the compressive strength of MKPC was revealed. The shear strength characteristics of MKPC and epoxy resin in the interface between glass fibre sheets and concrete were compared. The results showed that when the water-cement ratio was 0.12 and the composite retarder ratio was 8 %, the compressive strength of MKPC increased to a maximum of 81.4 MPa. The formed BO33- covered the surface of KMgPO[4]-6H[2]O and hindered the continuation of the reaction, which resulted in a slow increase in the early compressive strength. MKPC can well replace the epoxy resin in the field of reinforced concrete structure and can significantly improve the interface bonding performance between glass fibre sheets and concrete.
        

        
          Магний-калий-фосфатный цемент (MKPC) представляет собой разновидность гидрата фосфата, образующегося при горении магнезии, растворимого фосфата, замедлителя и воды в подходящем соотношении и нейтрализованного кислотно-щелочной нейтрализацией. Как новый тип экологически чистого цементного материала, ему уделяется все больше внимания в области гражданского строительства, особенно в области строительных конструкций и армирования. В этой статье, процесс подготовки и прочность на сжатие MKPC были изучены, и механизм усиления прочности на сжатие MKPC был раскрыт. Были сравнены характеристики прочности на сдвиг МКПК и эпоксидной смолы в характеристиках сцепления раздела между стекловолокнистым листом и бетоном. Результаты показали, что когда водоцементное отношение составляло 0,12, а отношение композитного замедлителя составляло 8%, прочность на сжатие МКПК увеличивалась до максимума 81,4 МПа. Образующийся BO33- может покрывать поверхность KMgPO[4]-6H[2]O и препятствовать продолжению реакции, что приводит к медленному увеличению прочности на сжатие на ранней стадии. MKPC мог бы хорошо заменить эпоксидную смолу в области железобетонных конструкций, и он значительно улучшил характеристики сцепления интерфейса между листом стекловолокна и бетоном.
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